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ZA NAMI JE ENO LETO USPEŠNEGA DELA IN PRODAJE VOZIL OPEL IN 
CRVENA ZASTAVA.

n SKODA FAVORIT 135 L Z MOTORJEM, TESTIRANIM V PORSHEJU 
n NOVA, LEPŠA OBLIKA 
a CENEJŠA
a UGODNO POSOJILO NA DVE ALI TRI LETA S 40 % POLOGOM IN 

PREVZEMOM VOZILA TAKOJ.

.

ClFtl

Trgovsko
podjetje

d.o.o.
Seškova 32, Ribnica 
tel.:863 - 367 
fax:51-006

a viskozne srajce 
n kopalke, bermuda hlače 
a letne majice 

(mornariške...) 
n otroški kompleti 
a pajkice 
a kavbojke Disel

Pri nakupu nad 1.000 din 
možnost plačila na dva 

čeka !

- JIUh

V C K
VIDEO CENTER 

KOČEVJE
Tatjana Špiletič, Seškova 13

Tel.: (061) 852 -192

Üb
STRM V JE P()T, ČE HOCLS DOS EČ I VRH !

. ... „.„i,: _____r -- - - - - -
v Vrhunsko v videoteki v veleblagovnici NAMA :

naivečje štcMlo originalnih kaset z odkupljenimi 
avtorskimi pravicami 

a kvalitetno snemanje z videokamero po naročilu 
52 presnemavanje kaset,
52 izposoja video playerjev,
0 popusti za člane.
POZOR!

Ugoden nakup rabljenih posnetih videokaset.
Del.čas: vsak dan od 9h - lih in 14h do 19h, 

v soboto od 8h do 13h

ŽDib<yru,rr\A d&o
te. Tone ŠPILETIČ

YÜ-61330 KOČEVJE,Seškova 13

tel: 061/852 192

OPOZORITE NASE!

Objavite svoje reklamno sporočilo na tekočem 
svetlobnem panoju na veleblagovnici 

NAMA

Obrtniki, trgovci, gostinci, nova podjetja... 
poiščite nas !

Smo prijazni in vsakomur dostopni!



Uvodnik
Življenje nas večkrat preizkuša. In so trenutki v življenju 
vsakega izmed nas, ko pod težo bremena in dilem, ki mu 
jih nalaga življenje (ali pa kdo drug), človek zleze vase, 

"zaklene". In v takih trenutkih pomaga, da verjame v nekaj, 
v NEKAJ. Vsak izmed nas ima tisti "NEKA J'.

Težki časi so tu, marsikdo nam obeta še težje. Tudi po 26.
juniju, ko bomo postali formalno samostojni, se nam 

verjetno res ne bo cedilo mleko in med. In marsikdo se boji, 
kako se bo končal ta 26. junij... In marsikdo se boji, da ne 
bi kraljevala lakota v tej deželi slovenski ...In marsikdo se 

boji vojne, agresije v vseh oblikah ...
Samo upamo lahko, da naši politiki s polno odgovornostjo 
načrtujejo in udejanjajo stvari, ki niso pomembne samo za 
njihovo ustoličenje. Predvsem so pomembne za nas-male 

ljudi. Saj je zgodovina doslej še vedno pokazala, da so 
mali, nepomembni (beri nepolitični) ljudje vedno potegnili 

najkrajši konec. Tisti pa, ki so te male ljudi pahnili na 
napačno stran, so običajno odnesli celo, lepo negovano

kožo.
Optimistično vam želim mimo, sito, nenevarno poletje, za 

vreme bo tako in takoposkrbela narava. In za konec 
morda še misel: bolj zdravo in varno bi se bilo morda 

zanašati na naravo, je manj muhasta od človeške nravi.

Darja H. Debeljak

O prvih nabornikih, ki bodo čez leto ali dve služili vojaški 
rok v samostojni slovenski državi in najbrž tudi pravi 
slovenski vojski, bi lahko govorili že v prejšnji številki 
NOVIH NOVIC. Glede na to, da so še vedno eden redkih 
vidnih atributov slovenske državnosti, smo mladim, 
krepkim in potrjeno zdravim fantom tokrat namenili 
naslovnico. Pa še delček znova oživljene ribniške 
naborniške tradicije po vrhu!

VSEBINA
■ Samostojna Slovenija

■ Nove novičke:
Dom v Loškem Potoku, 
OŠ Stara Cerkev,
Kje zidati v Ribnici, 
40-letnica AMD 
Ribnica...

■ Kultura:
Cena poslovnosti

■ Sodstvo:
Naš gost: Sodnik 
Blaž Wolf

■ Vaš intervju:
Božidar Zajc, 
predsednik opreme

■ Šolska stran

■ Skupščinsko rešeto

■ Dobro je vedeti

■ Šport

■ Nagradna križanka

NOVE

NOVICE
NOVE NOVICE izdaja Dravinja Z&Š, 

Slovenske Konjice, Titov trg 3. Na podlagi 
6. točke prvega odstavka 38. člena zakona 
o obdavčevanju proiz\’odov in storitev v 
prometu (Ur. list SERI, št. 43-544/83) je 
časopis oproščen temeljnega prometnega 
davka. Glavna in odgovorna urednica: 
Darja H. Debeljak. Novinar: Stane 
Hafnar. Lektorica: Milena Volavšek. 
Tisk: Marija Jurak, Zreče. Letna 
naročnina 360 din, polletna 180 din. 
Naslov uredništva: Kolodvorska 1, 
Ribnica, tel. 861-765 od 8.00 - 11.00, 
ostalo 861- 704.
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NOVICE AKTUALNO

V teh dnevih bomo slišali in čitali 
veliko tehtnih misli, ki se nanašajo na 
razglasitev slovenske državnosti in 
samobitnosti. Postopek
osamosvajanja, ki smo ga začeli s 
plebiscitom, bo v formalnem 
pogledu v veliki meri zaključen. 
Prišel je čas novega upanja in 
odločitev, marsikatera tudi ne bo 
lahka.

Lažje pa nam bo, če bomo ostali 
pogumni in veseli ljudje. Veselimo se 
rojevanja državne samostojnosti in 
neodvisnosti. Prav je, da svoje 
veselje izrazimo tudi navzven, saj 
samostojna Slovenija pomeni 
uresničitev stoletnih želja naših 
prednikov. Ob rojstvu težko 
pričakovanega otroka nas preveva 
najprej občutek veselja. Najprej se 
veselimo sami, svoje veselje delimo 
tudi z znanci in prijatelji. Zato želim, 
da se tudi rojstva samostojne 
Slovenije najprej razveselite sami in 
nato izrazite svoje veselje s 
pripravljanjem in sodelovanjem na 
prireditvah v občini, ki bodo v čast 
temu dogodku.

Prav tako k praznovanju vabim 
občane iz Ribnice, ki niste rojeni v 
ribniški občini. Živite v naši občini, 
ustvarili ste si tu svoje domove, v 
katerih kljub vsakodnevnim težavam 
uživate mir in osebno srečo. Sprejeli 
smo vas za svoje, ste in boste ostali 
naši občani.
Praznik rojevanja državne 

samostojnosti in neodvisnosti je 
praznik vseh naših občanov, 
praznujmo ga pogumno, srečno in 
veselo.

Na temo slovenske samostojnosti je 
nastala tudi anketa med naključnimi 
sogovorniki in sogovornico. Deset 
dni pred dnevom "D" smo jih 
povprašali o tem, s kakšnimi občutki 
pričakujejo ta datum, ali smo se nanj 
dovolj pripravili in kaj bo po njem. 
Mešani občutki, celo bojazen, hkrati 
pa spoznanje, da je korak v 
samostojnost nujen - ta občutja 
prevladujejo pred slavnostnimi ali 
veličastnimi občutki. Anketa pa ne bi 
bila iz našega konca, če v njej ne bi 
bilo zaslediti tudi delčka ribniške 
hudomušnosti...

Samostojna Slovenija
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Franc Wolf iz Kočevja

26. junij pričakujem z mešanimi 
občutki. Sam dan samostojnosti bom 
najbrž preživel tako kot ponavadi - v 
službi. Če človek posluša radio, gleda 
televizijo itd. vidi, da je dosti stvari 
nedorečenih, nezrelih. Nekaterim 
resorjem v vladi še ni vse jasno: 
valuta, gospodarstvo - ali bomo 
izgubili trg? Delam v nabavi Itasa in 
vidim, kaj je sedaj z jugom. Upam, da 
ne bo slabše,in da bo kljub raznim 
ultimatom po tem datumu še čas, da 
se razmere uredijo.

Mateja Junc iz Kočevja

Seveda razmišljam o tem datumu. 
V tem času se je pokazalo, da bi bilo 
res najbolje, da se Slovenija 
osamosvoji. Poizkusili smo že vse, 
tudi na lep način. Po vsem se 
počutimo še bolj Slovence. Po 26. 
juniju pa bomo videli. Najbrž bo v 
začetku kar težko in ne bo časa za 
posebne občutke slavljenja. Mogoče 
bodo samostojne republike na nek 
konfederalen način kljub temu ostale 
skupaj ...

Stane Kovačič iz Kočevja

Dan razglasitve neodvisnosti 
pričakujem z mešanimi občutki, bolj 
z negotovostjo kot sigurnostjo. 
Mislim, da bi v vladi morali biti bolj 
složni in enotni do vseh vprašanj, 
predvsem pa bi se morali bolj strpno 
dogovarjati. Preveč je podtikanj med 
strankami. Noben točno ne ve in 
premalo odločno je povedano, kaj bo 
sploh naslednji dan.

Klun Andrej z Brega

Ta dan smo čakali že dolgo časa. 
Prepričan sem, da bomo stvari v redu 
speljali in pri tem me občutek ne 
vara. Tega dne bo najbrž slavnostno. 
V prvem trenutku bo šlo najbrž malo 
na slabše, kasneje pa se mora 
izboljšati.

Janez Klun iz Sajovca

Mislim, da iz tega bog ve kaj ne bo 
nastalo. Niso dovolj odločni. Najbrž

bo morala priti kakšna druga vlada. 
Morda bi morali zmagati liberalci, 
mladina bi morala stvari poganjati 
naprej. Sedaj so prestari in so se

preveč zaletavali ter obljubljali. Po 
26. bo najbrž na začetku slabše, tudi 
če osamosvojitev uspe. Dolgoročno 
je to edina rešitev, če ne, bomo šli vsi 
nekam...

Franc Tanko iz Goriče 
vasi

Politiki niso izpolnili pričakovanj in 
tudi meni ni jasno, kako se bo 
osamosvojitev iztekla. Odprto je 
vprašanje carin, kako je z vdori v 
monetarni sistem... Kolega iz Krke 
pravi, da so pripravljeni sami 
plačevati carine, samo da ne bo 
zastoja. Za osamosvojitev sem bil že 
zdavnaj, zdaj pa bomo videli, kako se 
na ražnju vrtijo janci in odojki, v 
Sloveniji pa, kako se vrtijo mešalci. 
Slovenci smo delavni, tudi če nas 
primerjam z ljudmi na zahodu.

Franc Mihelič
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Loški Potok

Ali so potoškemu kulturnemu domu šteti dnevi?
Kulturni dom na Hribu v Loškem Potoku se že 

desetletja nahaja v agoniji, ki jo je v začetku 70 let 
povzročil po eni strani zaton kina in zagnanosti 
tamkajšnjih ljubiteljev kulture, po drugi pa vmešavanje 
lokalne politike v kulturni utrip kraja. Nato se je 
okrepljeno članstvo KUD-a Ivan Vrtačnik znova lotilo 
obnove doma in dejavnosti. V spodnjih prostorih so 
predvideli več lokalov, kot so mesarija, pekarna s 
slaščičarno in trgovina s kmetijskim materialom. V 
srednjem delu naj bi bila dvorana, knjižnica, garderoba 
in pevska soba. zgoraj pa bi dobil stanovanje hišnik v 
zameno za vzarževanje doma. Veliko so si obetali in 
poslušali tudi obljube, a agonije doma niso mogli 
zaustaviti. Plani obnove so se pojavili v družbenih planih 
občine, na račun obnove doma sta bila izglasovana dva 
samoprispevka, a obveljal je znan ribniški rek: kar sem 
obljubil, še nisem dal. Znanost KUD-a je spet usahnila, 
tako da je lani 45- letnico društva aktivno dočakal le 
MPZ Potočan. Žal tudi prisotnost visokih gostov iz 
občinske politike na pevski reviji v šolski telovadnici ni 
prinesla zasuka. Tako dom, zgrajen okrog leta 1906 na 
cerkveni zemlji, vse težje kljubuje zobu časa in kmalu ga 
ne bosta mogla več obuditi v življenje niti kultura niti 
zasebnapodjetnost, niti cerkev niti politika. Loški Potok 
kot zaključena celota, oddaljena od drugih središč, pa 
bo v svojem "domu" namesto Miklavža, božička,pusta, 
pevcev, oralcev in kupcev gostil skozi razbita okna in 
vrata le loškopotoške vetrove.

Ribnica

Stara Cerkev
Prva generacija osmošolcev

Kljub očitkom, da kočevski konec slikamo v preveč 
temnih barvah, tega vtisa ne morejo prikriti niti beli zidovi 
novega prizidka k šoli v Stari Cerkvi. Pred njimi bode v 
oči neurejena okolica s kupi zemlje, ostanek gradbenega 
materiala, pomešanega z raznimi odpadki, gomila prsti 
čez preplitvo zakopano cisterno, igrišče za košarko brez 
table, grušč namesto asfalta, vhod brez napušča ... Za 
belimi zidovi je očem bolj skrito, za normalno delo pa 
hudo nadležno odpadanje ometa iz stropov in sten, 
pomanjkanje učne tehnologije in ne nazadnje odsotnost 
zaves. Sola ima pač smolo, da jo je sredi morda tudi 
predimenzionirane investicije zatekla proračunska suša. 
Usahnil je denar iz posebnih sporazumov, po vrhu pa so

imeli še nesrečno roko pri izbiri izvajalcev: Zidarja in 
Marlesa. Klub temu da se dokaj vplivna skupina 
poslancev v kočevski skupščini bori za čimvečji šolski 
dinar, je predvsem telovadnica kot večnamenski objekt 
prestavljena v vse bolj neotipljivo prihodnost. Medtem 
se bodo v nekdanjem skladišču, ki se mu sesipava strop 
in ki ni večje kot malo večja učilnica, razgibavalo še kar 
nekaj generacij učencev. Tako kot se je že pred njimi 
osem let prva generacija, ki pravkar zaključuje šolanje. 
Na valeti so tako oni kot njihovi učitelji vsaj za kratek čas 
pozabili na opisane tegobe.

zemljišča najbrž uveljavljali prednostno pravico pri 
gradnji.

Kje graditi?
Stanovanjska zdruga Riko je v imenu svojih članov, ki 

bi radi porišli do lastne strehe nad glavo, naslovila na 
občinski izvršni svet pobudo, da preveri možnost 
prodaje parcel na Mlaki. Ker se zatika pri izgradnji 
povezovalnega kanala na Opekarski ufici, zadruga 
predlaga, naj bi se kupci parcel s pogodbo obvezali, da 
bi odtoke kljub temu speljali na mesto, predvideno z 
zazidalnim načrtom. Zadrugi se prav tako zdi 
neodgovorno, da se z zavrnitvijo pozidave Hrastij 
graditeljem ne ponudi drugih rešitev. IS je pobudi 
zadruge za pozidavo Mlake sprejel ob priporočilu, da 
se z gradnjo počaka, dokler se ne ugotovi, kje bo potekal 
kanal. Hkrati je občinska vlada zavrnila očitke, da za 
novograditelje ne stori nič. V javni razgrnitvi je namreč 
idejni osnutek zazida cone Riko, v kateri je predvidenih 
tudi več kot 30 individualnih gradenj. Ob tem pa se 
zastavlja vprašanje, koliko članov zadruge bo v tej coni 
do parcele tudi dejansko prišlo, saj bodo lastniki
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Jurjeviča, Kot - 
nov asfalt in telefonski 

priključki

O tem koncu Ribniške doline smo 
se obširno razpisali že v prejšnji 
številki NOVIH NOVIC. Danes 
ugotavljamo, da se le pomika na 
bolje. Cestarji so zakrpali cesto, ki so 
jo močno načeli težki tovornjaki, na 
več mestih pa so jo prekopali tudi 
poštarji pri napeljevanju telefonskih 
kablov. Pri hiši Olge Zajc pa je vmes 
posegla še višja sila, saj je že lani v 
vaški vodovod pod cesto udarila 
strela in razdejala ventil. 
Vodovodarji so takrat cev za silo 
zakrpali, niso pa vstavili ventila. 
Gospo Olgo smo na posnetek ujeli v 
trenutku, ko je delavcem cestnega 
podjetja dopovedovala, naj za božjo 
voljo ne zalijejo cevi z asfaltom, 
preden vodovodarji ne vstavijo 
nesrečnega ventila. Njen poseg je 
stvari uredil, še vedno pa je 
negotovo, kdaj se bodo novi 
telefonski naročniki lahko priključili 
na telefonsko omrežje. PTT delavci 
na spodnji sliki so svoje delo pri 
napeljevanju kablov opravili, zatika 
pa se baje pri pridobivanju 
uporabnega dovoljenja. Prve klice 
novih naročnikov iz tega konca 
pričakujemo že kmalu po izidu 
pričujoče številke NOVIH NOVIC.

Šalka vas

Dva prijatelja in stara 
kinodvorana

Na tiskovni konferenci ob prvi 
obletnici AVTO BUMA, ki jo je v 
Motelu Jezero spretno vodila 
simpatična Saša iz TV ekrana, smo 
prisotni novinarji in gostje izvedeli 
naslednje:

- po sistemu žrebanja je do 
avtomobila prišlo preko 1000 
kupcev,

- sklenjenih je bilo preko 800 
kreditnih pogodb,

- prodanih je bilo preko 100 vozil 
Opel in Zastava mesečno,

- AVTO BUM je največji 
prodajalec Zastavinih vozil na 
slovenskem tržišču,

- letni promet je 4 milijone dolarjev, 
ob koncu leta pa naj bi presegel 10 
milijonov dolarjev.

- v bodočem poslovnem centru naj 
bi bil salon avtomobilov, servisne 
storitve, bančne in zavarovalniške 
usluge, mala obrt, restavracija, 
trgovina z živili in belo tehniko ter 
delovna mesta za 60 ljudi.

Srečen prvi rojstni dan so AVTO 
BUMU zaželeli direktorji IDE - 
Kikinda, Slovenske investicijske 
banke, Zavarovalnica Triglav, 
Opreme in kočevski župan. 
Beograjskega novinarja je zanimalo, 
če so zavarovani kupci. Direktor 
Predrag Simeunovič mu je ponovno 
zatrdil, daje avto ob nakupu kupčev. 
Zakaj ni bila na ta dan sklenjena 
pogodba med AVTO BUMOM 
General Motorsom Jugoslavija?
Direktor IDE: J'Imamo interne 

probleme z GMJ. Želijo sipo svojem 
kriteriju izbirati dilerje. To IDI ne 
odgovarja, ker bi izgubila trgovino. 
Postala bi nerentabilna. IDA bo še 
naprej dobavitelj rezervnih delov, o 
prodaji pa še nič ni jasno. Mogoče so 
predstavnike GMJ zadržale tudi 
politične nejasnosti". Predrag je 
izkoristil prisotnost direktorja IDE 
in ga pobaral, zakaj mu že 70 dni ne 
dostavi naročenih oplov. Odgovor: 
"Problem je v tem, da avotmobili 
sicer so v Kikindi, a še niso 
ocarinjeni, ker banke niso likvidne. V 
desetih dnevih naj bi zbrali denar. 
AVTO BUM pri tem ni nič kriv, 
rešuje nas celo iz težav". Novinarji 
smo ob tem ostali brez komentarja. 
Pa še tp:

10 dni je od takrat minilo, IDA pa 
do zaključka redakcije NOVIH 
NOVIC še ni dostavila obljubljenih 
oplov. ______________________

Kočevje
Druga plat
jDdmcvna je bila tudi reportaža o 

"Slajmar" koloniji, saj so avtorja 
povabili na bivšo stanovanjsko 
skupnost, da bi ga podrobneje 
seznanili s tovrstno problematiko. 
Tako so dokumentirano predstavili 
vsa vlaganja v objekt v Šalki vasi 107, 
ki v zadnjem desetletju obsegajo 
pozidavo dimnikov, zamenjavo vrat, 
popravilo oken, žlebov, strehe, 
Kanalizacije ... Vendar bi reportažo 
kljub tako dopolnjenim podatkom 
težko zaključili boli optimistično. 
Nasprotno. Tako običina kot tudi 
podjetja v Kočevju razpolagajo z 
ogromnim stanovanjskim fondom, ki 
ie v podobnem stanju kot omenjena 
Kolonija. Nagibajo se k temu, da 
vanje ne bi več vlagali, ampak jih 
porušili in stanovalce preselili v 
primernejša stanoyanja, pri tem so 
pa kot svetel primer izpostavili 
poslovno stanovanjski objekt ob 
Nami. Ker pa je objektov, zrelih za 
rušenje precej več, kot pa je na voljo 
novih stanovanj, se prisilnih izselitev 
izogiba celo policija. Upravljale! 
stanovanjskega fonda v Kočevju bi 
zaradi lastne pomoči in 
vsakodnevnih groženj in izsiljevanj 
nezadovoljnih stanovalcev od 
NOVIH NOVIC prej želeli 
razumevanje in zaščito kot pa kritike. 
V isti sapi pa hkrati priznavajo, da s 
svojim pisanjem nismo biliprav daleč 
od resnice. Presodite sami...

Francetova jama 
- AMD Ribnica 

praznovalo 40 - letnico
Preko sto članov ribniškega AMD 

se je zbralo kljub muhastemu 
vremenu pred to priljubljeno 
ribniško izletniško postojanko, da bi 
ob kozarcu pijače pregledalo 
prehojeno pot društva, ki sicer šteje 
čez 700 članov. Slavnostni govornik, 
predstavnik društva Vinko Kersnič, 
je navedel podatke, da je v občini 
Ribnica preko 5700 voznikov in 3249 
osebnih avtomobilov, preko 300 
tovornjakov ter preko sto motornih 
koles. Će k temu prištejemo še 
"armado" 1400 traktoristov, o katerih 
smo pisali v prejšnji številki NOVIH 
NOVIC, se lahko strinjamo s 
predsednikovo ugotovitvijo, da je 
društvo ogromno prispevalo k 
pridobitvi znanja in spoznavanju 
prometnih predpisov, ureditvi 
prometne signalizacije ter tudi na 
druge načine prispevalo k varnosti v 
prometu.

Take širine pa po predsednikovem 
mnenju nimajo zasebne avtošole, ki 
jim je edino vodilo zaslužek. Zato naj 
bi zasebniki svoje stranke vključevali 
tudi v delo AMD, saj to ni rdeče ali 
Ijelo obarvano politično društvo. 
Člane združuje le veselje do moto 
športa in tehnike ter skupna 
odgovornost za varnost na cesti.
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Dan Veronike Deseniške

Na pašniku KGP na Mlaki 
pri Kočevju se bo v soboto, 
22.6.1991, ob 14.00 uri začela 
prireditev, ki ima velik odziv 
ne samo med Kočevci. 
Prireditev bo letos že tretjič in 
ima tendence, da postane 
tradicionalna. Samo lani je 
bilo na tej prireditvi nekaj več 
tisoč obiskovalcev. Tudi za 
letos si organizator, g. ALČ, 
obeta podobno udeležbo, saj 
bo na prireditvi tekmovalo 
preko 40 konj, najboljših 
pasem pri nas. Tekmovanje bo 
potekalo v dveh kategorijah:

- kurirsko jahanje in
- galopska dirka (kot na 

hipodromu).
Zmagovalci bodo deležni 

bogatih denarnih in 
praktičnih nagrad. Prireditvi 
in organizatorju gre vsa 
pohvala. G. ALČU je namreč 
uspelo združiti vrhunsko 
panogo športa, zabave in 
tradicije. Prireditev namreč 
na originalen način obuja 
spomine na zgodovinske 
dogodke, ki so vezani na 
Kočevsko. Kurirsko jahanje 
na svojevrsten način 
simbolizira nesrečno ljubezen 
Friderika in Veronike 
Deseniške, ki sta si zaradi 
spleta okoliščin svojo ljubezen 
lahko izkazovala le preko slov 
na konjih.

Cena poslovnosti
V časih, ko se vsakodnevno 

srečujemo s stečaji, z delavstvom 
na cesti, z vsesplošnim 
pomanjkanjem optimizma, se 
malokdo vpraša, kako je s kulturo. 
S tisto, še ne tako dolgo nazaj 
opevano primarno potrebno 
vsakega izmed nas. Pač, časi se 
spreminjajo in vse panoge - 
gospodarske, ekonomske, pa tudi 
kulturne, se morajo hočeš-nočeš 
prilagoditi zahodu. Obnašati se 
čimbolj tržno, čimbolj ekonomsko, 
preudarno ...

Tudi v kulturi so se na 
Kočevskem pojavile tendence po 
samofmanciranju. V pogovoru z g. 
IRENO TROBENTAR, ki se s 
kulturo ukvarja profesionalno, sva 
spregovorili o problemu 
financiranja, bolje rečeno 
samofinanciranja kulture v 
kočevski občini. V prvi polovici 
leta so izpeljali okrog 40 predstav 
in prireditev. Financirali so se v 
glavnem sami. Če upoštevamo 
stroške, ki spremljajo eno samo 
prireditev, meji to že na pravi 
čudež. Iz občinskega proračuna, ki 
mimogrede še vedno ni sprejet, so 
dobili borih 10.000,00 din. Pač, 
kultura se mora obnašati tržno. Po 
mnenju g. Trobentar je predlog 
tržnega financiranja absurden. 
Res je, da ima ekonomija svojo 
logiko, priznati pa moramo, da ima 
tudi kultura svojo. Med seboj sta 
nezdružljivi. In kdo plačuje ceno

nove "poslovnosti kulture"? Po eni 
strani se s ceno vstopnic, ki so 
mimogrede dosti nižje kot za tiste 
prireditve v Cankarjevem domu, 
ne da pokriti vseh stroškov. (Naj 
omenim še to, da ima Cankarjev 
dom od 50-90% zagotovljenih 
sredstev). Po drugi strani pa 
mladina in starši negodujejo nad 
višino vstopnic, saj so že tako 
preobremenjeni z osnovnimi, za 
življenje nujno potrebnimi, na 
žalost pa tudi predragimi 
osnovnimi živili. Naj mar to 
pomeni, da si bo morala mladina, 
ki še ni izoblikovana, sama 
plačevati svoj notranji razvoj? Pa si 
ga bo sploh pripravljena? Mar ni 
dolžnost vsake družbe, ki da 
količkaj nase, kulturno vzgojiti svoj 
pomladek? Začarani krog pa se tu 
ne zapre. V anketi, ki jo je g. 
Trobentar izvedla med 
srednješolci in njihovimi starši, so 
se tako eni kot drugi izrekli ZA 
kulturo, za še več raznovrstnih 
prireditev (ki pa jih že tako ni 
malo). Kdo bo rešil ta gordijski 
vozel? Čas? Bomo res dopustili 
času, naj reši to, za celo družbo še 
kako pomembno vprašanje, ki pa 
se ga na žalost vsi premalo resno in 
odgovorno lotevamo, če se sploh 
ga. Nam bo zgodovina zaračunala 
tudi to zablodo, kot nam jih je že 
toliko doslej? To bo na žalost 
pokazal šele čas.

Darja H. D.

Najmlajši maturanti
Ob obilici maturantov, ki so značilni za ta 

letni čas, smo posebno pozornost namenili 
našim najmlajšim maturantom, ki so uspešno 
zaključili predšolsko usposabljanje. Slika je 
nastala v petek, 14.6.1991, pred vrtcem VVO 
MAJDE ŠILC, kjer so se v popoldanskih urah 
zbrali slavljenci s starši, da bi dostojno 
proslavili ta, za naše najmlajše pomemben 
dogodek. Starši so že po tradiciji sami 
pripravili šaljivi program in spekli dobrote, ni 
pa manjkal tudi bogat srečelov. Njegov 
izkupiček je namenjen nakupu didaktičnih 
igrač za oddelke osnovne šole.
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Naš gost: BLAŽ WOLF

Vodja enote Temeljnega sodišča Ljubljana v Kočevju
Sodnika smo v goste 

povabili iz več razlogov. V 
uredništvu smo se odločili, 
da bomo, kar se da, redno 
spremljali delo sodišča in 

poročali iz sodnih obravnav, 
ki bi utegnile zanimati 

domačo javnost. Zanimivo 
bi bilo slišati iz prave roke, 

kaj je novega v postopku 
proti direktorjem, ki so 

vlagali denar v Kočevsko 
Reko, kakšno je njegovo 
mnenje o tožbah proti 
novinarjem, o čem se 
pravdajo Kočevci in 

Ribničani, kakšno vlogo ima 
javnost pri delu sodišča in 

še kup stvari, ki so - po 
našem in njegovem mnenju 

- v zvezi z delom sodišča 
ljudem premalo poznane.

Sodnik predstavi sodišče
Gospod Wolf dela na kočevskem 

sodišču že več kot 20 let, od tega peto 
leto kot vodja enote v Kočevju. Poleg 
njega so na sodišču zaposleni še trije 
sodniki in enajst
administrativno-tehničnih delavcev. 
Kljub temu da je oprema sodišča v 
katastrofalnem stanju, da bi 
potrebovali vsaj fotokopirni stroj, če 
so že računalniki prevelik izdatek, je 
lani revizija višjega sodišča ugotovila, 
da sodišče dela optimalno, in da je 
doseglo velik napredek pri reševanju 
starih spisov. Ta podatek je sodnik 
navrgel tisim stalnim pravdarjem, ki 
so prepričani, da sodišče ne dela nič. 
Zahvalil seje tudi obema občinama, 
ki sta z nakupom pisalnih strojev 
pokazali razumevanje za težek 
položaj, in se priporočil še za 
nadaljnjo pomoč.

Javnost dela sodišča
Datumi sodnih obravnav so 

objavljeni na hodniku sodišča, 
vendar se jih javnost praviloma ne 
udeležuje. Tudi novinarji so redki

gosti, kar s stališča preventive 
oziroma vpliva sodbe na potencialne 
storilce kaznivih dejanj ni dobro. 
Sodnik je mnenja, da bi morala 
javnost več vedeti o težjih kaznivih 
dejanjih, kot so umori in gospodarski 
kriminal. Manj primerna za javnost 
pa so razna obrekovanja in pranje 
umazanega perila pred sodiščem, ki 
bi se morala prej poravnati. Sodnik 
pa ima pravico za javnost zapreti tisti 
del obravnave, ki razkriva intimnost 
človeka, npr. posilstva oz. dejanja 
zoper spolno nedotakljivost, zoper 
čast in dobro ime, rezerve, 
priznavanje očetovstva itd.

Primer "Kočevska Reka"
Sodnik o "pranju" denarja v 

Snežniku ve toliko, kolikor je izvedel 
iz časopisov. Zadeva je še na javnem 
tožilstvu v Kočevju in jo vodi 
namestnik javnega tožilstva, ki do 
zaključka redakcije še ni vložil 
obtožnice. V časopisu je tudi 
prebral, da bo javni tožilec Miklavčič 
izjavil, da bo obtožnica vložena 
neposredno, da se preiskovalni 
postopek ne bi preveč zavlekel. Kaj 
bo iz tega, še ne more reči. Ko bo 
zadeva v fazi preiskave, bo več 
mogoče izvedeti od predsednika 
Temeljnega sodišča v Ljubljani, 
Aleša Zalarja.

O čem se pravdamo
Po sodnikovem mnenju ni bistvenih 

razlik med pravdami iz ribniškega in 
kočevskega konca. Specifikacija 
Kočevja so bili vsaj pred leti t.i. 
sončniki, in zaradi urbanega 
območja večje število težjih kaznivih 
dejanj, kot so umori, v Ribnici pa 
zaradi razparcehranosti večje število 
mejaških sporov. V zadnjem času ni 
več tako opaznih razlik, sodišče pa 
po sprejemu zakonodaje o 
denacionalizaciji pričakuje porast 
tovrstnih sodnih obravnav.

Tiskovne tožbe
Gospoda Wolfa smo povprašali, če 

se je sodišče že kaj ukvarjalo s 
tožbami proti časopisom oz.

novinarjem. Navedel je le primer, da 
sta se tožili dve stranki zaradi navedb 
v knjigi o partizanski tematiki, 
primer pa se je zaključil s 
pobotanjem. Izrazil je upanje, da 
bomo tudi mi pisali objektivno, in da 
ne bo prihajalo do tiskovnih tožb. V 
zadnjem času se namreč dogaja, da 
ljudje mešajo demokracijo in 
anarhijo, pri tem pa pozabljajo, da 
ima zasebnost še vedno zakonsko 
zaščito. Navedel je primer iz Dela 
plus, kjer so neobjektivno pisah o 
delu sodišča v Zagorju, ker so 
novinarji izpostavili le eno plat, ne da 
bi prisluhnili tudi uradni izjavi 
sodišča. V zadnjem času so sodišča 
vedno bolj pod budnimi očmi 
javnosti in naš gost bi želel, da 
njihovo delo, kar se da objektivno, 
predstavljamo tudi v NOVIH 
NOVICAH. Ob koncu pa nas je 
vodja sodišča Blaž Wolf opozoril na 
stalne pravdarje, ki tudi z 
objektivnim pisanjem o njegovem 
delu in delu sodišča, ki ga vodi,ne 
bodo zadovoljni. Verjetno tudi s tem 
razgovorom ne. Mi pa dodajamo: 
Naj se javijo, da predstavimo tudi 
drugo plat.

Mali oglasi
Vse naročnike NOVIH NOVIC 

obveščamo, da imajo pravico do 
enkratne brezplačne objave 
malega oglasa do 20 besed. Cena 
vsakega nadaljnjega oglasa je 9 
DEM dinarske protivrednosti 
na dan plačila. Oglase pošiljajte 
izključno pisno na naš naslov s 
podpisom naročnika. Oglas bo 
objavljen v naslednji številki, če 
bo prispel na naslov uredništva 
10 dni pred izidom številke.

PRODAM novejšo, moderno 
zakonsko posteljo, in novejši 
barvni TV GRUDING po 
ugodni ceni. Tel.: 862-109

Po ugodni ceni prodam malo 
rabljeni namizni fotokopirni 
stroj za A4 format.
Tel.: 061/811-116 (po 19.00 uri).
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BOŽIDAR ZAJC: Sposobnost vodenja je vsaj
deloma prirojena

Naš sogovornik je prišel 
reševat Opremo pred dvema 
letoma, natančneje 26. maja 

1989. S trdo roko, 
brezkompromisno, vendar 
profesionalno. Oprema je v 
tem času prekrivala celotno 

kočevsko tkivo in pod 
vodstvom direktorja Zajca 
ostaja imuna za vse vrste 

infekcij. Kot nam je zatrdil 
naš sogovornik, tudi brez 

finančnih infekcij.

Glede na to, da vas kočevska javnost 
pozna le v obdobju, vezanem na vaše 
delo v Opremi, bi vas zaprosil za širšo 
predstavitev.

Rojen sem bil kot pravi kmečki fant 
na sorazmerno močni slovenski 
kmetiji na Velikem Obrežu ob Sotli. 
Osnovno šolo sem obiskoval v 
Dobovi, srednjo tehnično pa v 
Krškem. Po končanem študiju na 
Višji tehnični šoli v Mariboru sem se 
zasposlil v Iskri - Usmerniki. Začel 
sem kot razvijalec, s 25 leti pa sem 
postal vodja gospodarskega sektorja 
in vzporedno študiral ekonomijo na 
visoki stopnji. Od tedaj naprej sem se 
razvijal v profil tehnika z razvito 
logiko in ekonomista z znanjem, 
uporabnem v vsakdanjem 
poslovnem življenju. Kot direktor 
trženja sem služboval tudi v 
Ljubljani, v Iskro v Novem mestu pa 
sem se vrnil pod pogojem, da se 
Usmerniki in Ela združita v tovarno 
energetske elektronike, da se v 
delavski svet izvoli delavce z dobrimi 
delovnimi navadami in s tem odpravi 
real-socialistična omrtvičenost. 
Uvedel sem tajno verifikacijo in 
prvo leto dobil 89% glasov, drugo 
leto 83%, tretje pa le okrog 60%. 
Takrat se je že začela gonja proti t.i. 
despotstvu oziroma tehnokratizmu.

Ta gonja je dosegla svoj vrh v 
novomeški gradbeni aferi?

10

1987 leta so se spomnili gradbene 
afere, ki je dobila široke razsežnosti 
po časopisih. Ker to ni imelo 
posebnega učinka, saj je bil Tenel 
takrat uspešno podjetje, se je vmešal 
občinski sindikat, zamenjal vodstvo 
sindikata v podjetju in me na ta 
način posredno prisilil v izredno 
verifikacijo, ker nisem več uspel 
dobiti 50% potrebnih glasov. V 
Novem mestu ni bilo več prostora 
zame. Za kruhom sem odšel v 
Ljubljano. Danes je že vsakumur 
jasno, da je bila "gradbena afera" 
monstruozni projekt boljševikov, da 
pa je tudi formalno pravno tako, pa 
dokazuje Republika Slovenija s tem, 
da mi je že ponudila denarnico 
odškodnine za čas, ki sem ga prebil v 
priporu.

Kaj vas je potem pripeljalo v 
Kočevje?

Maja 1989 so me kljub slabemu 
glasu, na katerem sem bil, kot 
profesionalnega menagerja povabili 
v Kočevje predstavniki kočevske 
občine za prisilnega upravitelja. 
Prevzel sem Opremo, firmo v izgubi. 
Že tekoče leto 1989 smo zaključili 
brez izgube, leto 1990 pa z dobičkom. 
Oživel sem tržne aktivnosti. S 
pomočjo strokovnjakov iz tovarne in 
kupljenih direktorjev v glavnem iz

kočevske regije pa smo vsilili 
koncept fleksibilne organizacije. 
Danes je vodilna ekipa sestavljena iz 
sedmih direktorjev programov in 
služb ter mene kot predsednika 
podjetja. V ekipi sta tudi dve dami iz 
Kočevja.

To ne pomeni, da sem domače 
kadre podcenjeval. Dokazuje le 
tezo, da so bili dobri kadri tako ali 
drugače izgnani iz Kočevja. 
Pritegniti jih moramo nazaj, saj bodo 
s seboj prinesli dodatna znanja in vse 
skupaj še oplemenitili s 
patriotizmom.

Znani ste postali po radikalnih 
potezah. Ste pri njihovih 
uresničevanjih naleteli na odpore?

Takoj prvega dne sem podpisal 
dekret, da tisti delavec, ki nima na 
dan dela vsaj za sedem ur, ne more 
biti v podjetju. Včasih je bilo več kot 
50% zaposlenih na čakanju na delo 
doma, saj je znano, da 
"kontrarevolucijo" zganjajo tisti, ki v 
firmi nimajo dela. Iz delavnega 
okolja jih je potrebno odstraniti. 
Vodilna ekipa je potem ustvarila 
pogoje za skoraj polno zaposlenost, 
kljub temu da se tudi danes ne 
odpovem pravici poslati nekaj ljudi 
na čakanje na delo doma. Imeli smo 
tudi nekaj štrajkov, nazadnje so me
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celo obiskali kar direktno na sedežu 
podjetja. Štrajk je bil neosnovan in 
neorganiziran in kot takšen tudi 
zadnji. Danes bi bil tak štrajk 
nemogoč, saj je v dobro 
organiziranem podjetju, in to 
Oprema tudi je, možen le dobro 
organiziran štrajk.

Vaši proizvodni programi sovpadajo 
z osamosvojitvenimi težnjami 
Slovenije, konkretno na vojaškem 
področju. Ali je k razcvetu podjetja 
prispevala tudi ta okoliščina?

Pozabite. V realizaciji imamo res 
večji projekt, vendar je dosedanji 
izkupiček nekajkrat manjši od 
razvojnih stroškov. V informacijo: 
razvili smo 35 različnih intendantskih 
artiklov, vsakega vsaj v 5 verzijah. 
Pogodba še ni podpisana nobena in 
obstaja celo možnost spora s 
potencialnim kupcem. Torej na 
osnovi povedanega lahko potolažim 
široko javnost, da nismo vojni 
dobičkarji, ampak pridno podjetje, 
ki v zelo vehkem odstotku upravlja s 
svojim na trgu zasluženim denarjem. 
Podobno je tudi z ravnokar 
zaključenimi investicijami v višini cca 
5 milijonov DEM.

Oprema se vse opazneje vključuje v 
razvoj Kočevja.
Ali so njena vlaganja izključno 
komercialna ali imate pri vlaganju še 
druge motive?

Oprema ima jasno filozofijo: vlaga 
tja, kjer vsaj posredno pričakuje 
povratni efekt. Precejšnja sredstva 
trošimo tudi za izgradnjo imagea v 
kočevski regiji in širše. Med drugimi 
smo tudi največji kočevski donator v 
športu, kulturi in v izgradnji 
infrastrukture.

Kakšna je vaša socialna usmeritev?

Že od zdavnaj zagovarjam tezo, da 
se sociala rešuje izven podjetja. Sicer 
so tisti, ki na delovnih mestih nimajo 
kaj delati, socialno zaščiteni s plačo 
in onemogočajo kvalitetne premike, 
saj ovirajo boljše kadre, Id čakajo 
zunaj. Trdim, da Oprema rešuje 
socialne probleme mnogo bolj 
učinkovito z visokimi in vedno ob

pravem času plačanimi davki, kot 
tista podjetja, ki rešujejo socialno 
problematiko za tovarniškimi zidovi 
in počasi umirajo. Res pa je za moj 
način dela potrebno nekaj hrabrosti 
in veliko energije ter znanja.

Kako ocenjujete ravnanje vaših 
stanovanjskih kolegov v razvpiti aferi 
"pranje" denarja v Kočevski Reki.

Moj koncept vodenja je vedno na 
meji dovoljenega. Glede na to ne bi v 
tistem času tudi sam drugače ravnal. 
Če že moram izdvajati sredstva, jih 
bom raje dal tja, kjer bom imel vsaj 
delni nadzor nad njimi in mogoče še 
kaj zraven. To, kar je šlo na nerazvita 
področja Kočevske Reke, ni noben 
greh ali kriminal. Druga stvar pa je, 
če so ga nekateri nenehno 
okoriščali. To pa je že stvar 
Bavčarjevega orkestra.

Pred nedavnim ste bili kot član 
poslovne misije liberalnih 
demokratov v Afriki. Kaj ste odnesli s 
te poti?

Afriko sem opazoval analitično, ker 
sem bil tam že prej. Južna Afrika živi 
sama od sebe, in kar sem videl tam, 
je dokaz, da je to trg, ki ga je 
potrebno naskočiti. Potrebujemo 
samo profesionalnega zastopnika. 
Slovenija ima priložnost, da preko 
Južne Afrike prodre v notranjost. 
Južnoafričani namreč zamerijo 
Američanom, da so jih pod pretvezo 
apartheida hoteli uničiti kot vojaško 
silo. Kenija nam je bila po drugi 
strani prikazana kot dežela idelanih 
možnosti, vendar se je kasneje 
izkazalo, do so jo v Jugoslaviji 
precenili. Delavec je plačan 10 x 
manj kot v Južni Afriki, vse pa ima v 
rokah MOI in njegov član. Gonilo 
afriškega razvoja vsekakor postaja 
Južna Afrika.

Ste bili na Safariju?

V soboto popoldne nas je 
predstavnik LB peljal na ogled 
nacionalnega parka. Sem lovec in 
ribič in sem živali opazoval z velikim 
zanimanjem, vendar tam pravih 
lovskih užitkov zaradi 
prenaseljenosti živali ni mogoče

doživeti. Mislim, da bo ob prvi 
priložnosti boljše v Južni Afriki.

Se nam je po vašem mnenju po 
dnevu "D" bati izolacije v stilu Južne 
Afrike?

Ne. Vedno sem bil prepričan, da 
Slovenija v tako heterogeni državi 
nima kaj iskati. Jugoslavijo sem 
vedno primerjal s konglomeratom 
Iskre, ki jo je držala skupaj 
kardeljanska ideja. Jugoslavijo so 
potrebovali predvsem boljševistični 
voditelji za uresničevanje svojih 
početij. Verjamem pa, da bo 
Jugoslavija postala trgovinska unija 
za pretok blaga, znanja, ljudi, itd... 
Slovenska država bo v njej imela 
prednost zaradi delavnosti in 
elastičnosti njenih državljanov ter 
srednjeevropske lige.

Bi si upali voditi podjetje v tujini?

Koncepta vodenja Opreme in tujih 
podjetij sta si podobna. Celo lažje bi 
bilo voditi firmo v tujini, saj moram v 
našem dokaj neurejenem poslovnem 
okolju uporabljati vse mogoče 
variante, da bi prišel do istega cilja. 
Pri nas podjetja vodijo povprečneži, 
ker so si politiki takšne tudi 
postavljali. Sedaj se začenja nov ples. 
Mislim, da je sposobnost vodenja 
deloma prirojena, saj se vsega ne da 
naučiti.

Živite v Novem Mestu. Koliko časa 
potrebujete do doma?

Če sem sam, 30 minut, če nas je več, 
33, ob slabem vremenu pa kakih 37. 
Če bi imel bolj športen in varen 
avto, bi bil doma še hitreje ...

Torej o selitvi v Kočevje ne 
razmišljate?

Tušem zaposlen kot profesionalec 
in emocije naj ne bi bile moje vodilo. 
Sicer pa je tudi za Američane 
razdalja 45 kilometrov kot doma.

Stane Hafnar

11



NOVE

NOVICE ŠOLSTVO

Mesec junij je lep mesec za Solarje. 
Približujejo se zaslužene počitnice in 
zaključni izleti. Tretješolci in 
četrtošolci OŠ Stara Cerkev smo se 
odpravili na Notranjsko, Čabransko 
in deželo Petra Klepca.

Ogledali smo si Cerkniško jezero in 
grad Snežnik. V grajski pristavi je 
lovska razstava. Odpeljali smo se v 
sosednjo Hrvatsko v Čabar, kjer 
izvira reka Čabranka. Skulptura 
kočevskega kiparja Staneta Jarma 
Peter Klepec pa nas je seznanila, da 
smo v njegovi deželi. Petra Klepca vsi 
poznamo in njegovo čudežno moč 
tudi.Čudežno pa nas je prevzela tudi 
lepota te pokrajine. V vasi Osilnica 
se reka Kolpa združi s Čabranko. V 
vasi je tudi prijetno gostišče Kovač, 
kjer so nas postregli s pizzo, 
pomfrijem in sladoledom.

Ko smo se peljali po cesti ob tem 
delu Kolpske doline, so nas obdajali 
strmi vrhovi, prepadne stene in 
gozdovi. Po ozki dolini pa se je vila 
reka Kolpa. Pogled na to okolico je 
čudovit. Košček naše zemlje, o kateri 
vemo zelo malo, saj so to bili do 
nedavnega pozabljeni kraji. Ta del je 
bil mnogim našim učencem neznan.

O gradu Kostel in vaseh okrog 
njega pa nam je pripovedoval Nejc 
Zemljak iz 3. a.

Grad Kostel so v 13. stol. pričeli 
graditi Ortenburžani, da bi jim 
varoval meje njihove posesti. Stoji na 
koničastem skalnem griču tik nad 
reko Kolpo. Imenovali so ga 
"castrum" ali tudi "castellum", kar je 
latinska beseda za grad, iz česa je 
pozneje nastal naziv Kostel, tako za 
sam grad kot tudi za pokrajino okoli 
njega.

Ko so Kostel podedovali celjski 
grolje, so prvotni gradič povečali v 
mogočen grajski objekt, ki je postal 
eden največjih na tedanjem 
Kranjskem. Grad se je še bolj širil s 
povečanjem trgovskega prometa z 
jadranskimi pristanišči, kije potekal 
iz notranjosti dežele, zato je kraj ob 
gradu dobil ime Trg.

Grad Kostel je uspelo Turkom 
osvojiti samo enkrat, in še to z 
zvijačo: pred grad so prišli 
preoblečeni v Hrvate in so prosili za 
pomoč. Prebivalci so se jih usmilili 
ter jih spustili za obzidje. Ponoči so 
preoblečeni v Turke odprli vrata 
svojim četam.

V naslednjih letih je grad zamenjal 
več lastnikov (Habsburžani, 
Lambergi, Langemantli idr...). V 19. 
stol. so ga požgali Francozi. Med
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zadnjo vojno pa je bil močno 
poškodovan.

Grad je ostal v ruševinah in je 
propadal. V zadnjih letih pa se je 
začela obnova enega stolpa , v 
katerem naj bi bil muzej. Okrog 
Kostela so vasi Gotenec, Rajšele, 
Nova sela, Banja Loka in Ajbelj. V 
teh vaseh je bilo nekoč veliko 
življenja, sedaj pa je tu mnogo 
praznih in zapuščenih hiš.

Učenci dopisniškega krožka 
OŠ Stara Cerkev

S sošolci se pogosto pogovarjamo o 
šoli, vendar do sedaj še nismo 
razčistili, ali šolo ljubimo ali 
sovražimo. Zaključujemo
osemletko, sedaj pa bi že bil čas, da 
bi to s skupnimi močmi ugotovili. 
Bojim pa se, da v teh nekaj zadnjih 
dneh ne bomo prišli do trdnega 
sklepa o tem vprašanju.
Zase vem, da mi je bilo v šoli 

pogosto prijetno. Cim dlje nazaj se 
spominjam, tem več prijetnih 
spominov imam na šolo. Vse kaže, da 
sem manj prijetne stvari iz preteklih 
let pozabila, ostali so lepi spomini. 
Spominjam se, kako rada sem imela 
prijazno in dobro učiteljico iz prvega 
razreda. Tudi iz kasnejših let imam 
lepe spomine. Največ zanimivih 
dogodkov sem doživela ravno v šoli, 
kjer nas je vedno veliko skupaj. Vsak 
kaj veselega potuhta, vedno kakšno 
ušpičimo. Le redki sošolci ali sošolke 
so dolgočasni in zoprni. Sedaj hodim 
peš v šolo, zelo je zanimivo, ko se 
zjutraj najdeva s sošolko, skupaj 
odideva k pouku in se skupaj vračava 
domov. Zjutraj se navadno mudi, pri 
povratku pa imava dovolj časa za 
klepet.

Seveda pa v šoli ni vedno lepo. 
Moje delo je učenje, so nam v šoli že 
zdavnaj dopovedovali. Očitno ni bilo 
dovolj, da so to ponavljali v šoli, saj 
so mi to tudi starši kar naprej 
dopovedovali. To delo pa je pogosto 
kar zahtevno. Treba je sedeti, včasih 
v noč, pa tudi ob lepem vremenu, ko 
se drugi podijo za žogo, žurirajo ali 
igrajo tenis. Pogosto je tudi hudo 
odgovarjati pred celim razredom na 
težka in zamotana vprašanja. Ob 
najbolj zanimivih TV oddajah me 
spodijo spat - zaradi šole.

Kljub vsemu temu pa je večji del le 
lepo v šoli. Zato bo slovo od šole 
težko.

Po nekem prijetnem dnevu v šoli 
sem vsa vesela začela razlagati očetu: 
"Veš, da mi je tako lepo v šoli, da se

bojim konca pouka, ko se bom z 
večino sošolcev in učiteljev razšla za 
vedno. Ne bom se učila, pa bom 
ponavljala razred. Tako bom ostala 
vsaj še eno leto na šoli". Oče je bil ves 
zaprepaden in mi je začel resno 
"nakladati", da to ne gre tako. Tolažil 
meje, da se bom lahko še srečevala s 
sošolci. Kar dolgo sem ga pustila v 
njegovem prizadevanju, nato pa sem 
se mu nasmejala, ker sem uspela s 
potegavščino.

Kakorkoli že razmišljam, slovo od 
šole ni preprosto. Slovo od sošolcev 
je žalostno, slovo od napornega 
učenja pa je kar prijetno.

Ob vseh težkih mislih ob koncu 
šole me prešine misel, da to sploh ni 
pravi konec šole. Stavba šole se prav 
gotovo ne bo podrla, saj je nova. Jaz 
pa čez dobra dva meseca nadaljujem 
z novo šolo - gimnazijo.

\arobe svet
:::::: . • ::. -r.:::-

Nekega dne se je svet preobrnil v 
narobe svet.

Zjutraj grem na avtobusno postajo. 
V Stari Cerkvi izstopim izpod 
avtobusa. Ko pridem v garderobo, se 
slečem in sezujem. Copate obesim na 
obešalnik, a suknjo vržem pod 
stojalo. Pridem v razred in začne se 
pouk. Marko pride k učiteljici in ta 
mu pravi, naj napiše pet plus 
triintrideset. Marko prime kredo in 
račun napiše na zid. Na tabli sta bili 
obešeni dve sliki. Kmalu se bo začela 
druga ura in Simon je pobrisal zid. 
Ko sem šel po hodniku, sem videl 
snažilko, ki je pometala z ročajem 
metle. Ko sem prišel v knjižnico, so 
bile knjige po tleh, na policah pa je 
sedela knjižničarka. Pri glasbi sem 
opazila, da so note, napisane na tabli, 
obrnjene na glavo.
Takrat sem se zbudil in sem si 

mislil, da je bolje tako kot zdaj, ko 
spet stojim na tleh pravega sveta.

Gregor Ščap, 5.b

Današnjo šolsko stran so 
sestavili prizadevni učenci OŠ 
Stara Cerkev. Zahvaljujemo se 
jim za pomoč in jim v novem 
šolskem letu želimo boljše učne 
pogoje in obilo uspehov.

Učence vseh ribniških in 
kočevskih šol pa prav lepo 
naprošamo, da svoje počitniške 
vrste pošiljate na uredništvo 
NOVIH NOVIC v Ribnico, 
najbolj vroče bomo sproti 
objavljali.
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NOVICE SKUPŠČINSKO REŠETO
■» •"wm . « •Zaostrene kazni

SO Ribnica je na svojem 6. zasedanju sprejela Olok o 
spremembah in dopolnitvah odloka o obveznem 
odstranjevanju smeti in drugih odpadkov na območju 
občine Ribnica, in sicer samo kazenske določbe, ki naj bi 
kljub skepsi posameznih razpravljalcev prispevale k 
čistejšemu okolju. Kaj čaka kršitelja, si lahko preberete v 
spodnjih vrsticah.

Z denarno kaznijo od 10.000,00 do 30.000,00 din se 
kaznuje za prekršek pravna oseba:

1. če odlaga komunalne odpadke izven prostora, 
namenjenega za njihovo odlaganje,

2. če komunalnih odpadkov ne odvaža v določenih rokih,
3. če javno ne objavi razporeda odvažanja komunalnih 

odpadkov,
4. če ne zagotovi higienskega načina nakladanja in 

odvažanja komunalnih odpadkov ali vzdrževanja javnega 
odlagališča v skladu s sanitarnotehničnimi predpisi in 
pravilnikom o načinu obratovanja deponije,

5. če ne izprazni na dan odvoza vseh smetnjakov, ki se 
nahajajo na razdalji 30 m do vozne ceste in če izpraznjene 
posode ne odloži na mesto hrambe oz. najmanj 3 m od 
vozne ceste,

6. če javnega odlagališča ne označi z ustreznimi znaki,
7. če ne odvaža vsebine greznic z ustreznimi vozili,
8. če odlaga škodljive snovi na javno odlagališče.
Z denarno kaznijo od 1.000,00 do 5.000,00 din se kaznuje 

tudi odgovorna oseba pravne osebe, ki stori prekršek iz 
prvega odstavka tega člena.

Od 5.000,00 do 3.000,00 din se kaznuje za prekršek 
pravna oseba:

1. če posod za odpadke nima postavljenih v določenem
prostoru,

2. če ne odlaga komunalnih odpadkov v za to določene 
posode,

3. če nevarne odpadke odlaga v posodo za odpadke,
4. če ne zagotovi, da se posode za odpadke redno čistijo,
5. če ob kioskih, slaščičarnah, trgovinah, javnih zgradbah 

, tržnicah, parkih, športnih in otroških igrišč, parkirnih in 
drugih mestih ne namesti košev za odpadke, in jih redno 
ne prazni in čisti,

6. če ne nabavi potrebnega števila posod za odpadke,
7. če se komunalni odpadki odlagajo v nasprotju z 

določili tega odloka,
8. če odloži posebne nevarne odpadke brez 

pridobljenega soglasja izvajalca in pristojnih inšpekcij,
9. če ostankov hrane in odpadkov živil ne odlaga v 

posebne posode ali če odpadnih snovi iz veterinarskih in 
zdravstvenih organizacij ne odlaga v sežganem stanju,

10. če kot povzročitelj odlaga odpadke, ali ne poskrbi za 
odstranitev odpadkov z mest, ki niso določena kot 
odlagališče,

11. če kot zavezanec ne da izvajalcu točnih podatkov 
glede števila oseb in površin poslovnih prostorov, ki 
vplivajo na obveznosti plačevanja odvoza komunalnih 
odpadkov.
Z denarno kaznijo od 1.000,00 do 5.000,00 din se kaznuje 

tudi odgovorna oseba pravne osebe, če stori prekršek iz 
prvega odstavka tega člena.
Z denarno kaznijo od 1.000,00 do 5.000,00 din sc kaznuje 

tudi posameznik, če stori prekršek iz 41. in 42. člena tega 
odloka.

Predsednik Skupščine občine Ribnica

Ribniška občinska skupščina je na svojem 6. zasedanju 
razpravljala o lovskogospodarskih načrtih za obdobje 
1991-95. Poslanci so se brez izjeme zavzemali za večji 
odstrel, kot ga predlagajo lovci. Divjad napravi namreč 
ogromno škode na poljih in v gozdu, izplačevanje 
odškodnin pa ni urejeno. Kmetje so se zavzemali za vsaj 
100% povečan odstrel od predlaganega, po burni razpravi 
pa je bil sprejet sklep, naj se plan kljub temu sprejme, naj 
se strokovno preverijo zahteve za povečan odstrel ter naj 
se zaostri izplačevanje odškodnin.

Zbirnik planov odstrela temeljnih vrst divjadi v VI. LGO 
v letu 1991

Lovska organizacija jelenjad div.prašiči c
srnjad medvedi

GL "Medved" Kočevje 1350 540 370 6
GL "Snežnik" Koč.R. 570 220 93 3
GL "Žitna gora" 100 98 62 1

* vsako drugo leto

SKUPAJ GL 2020 858 525 10

Banja Loka-Kostel 67 94 23
Draga-Trava 24 85 1
Kočevje 142 120 21
Mala gora 132 100 32
Osilnica 42 68 9
Predgrad 108 120 27
Struge 41 105 20
Dolenja vas 43 140 4
Loški Potok 32 140 1
Ribnica 55 136 14
Sodražica 18 180 2
Velike Poljane 21 89 7
Velike Lašče 17 180 6
Turjak 4 92 4
Lazina 54 120 18

SKUPAJ ZDL Kočevje 800 1787 189 9

Adlešiči 6 82 7
Črnomelj 26 100 11
Dragatuš 12 74 8
Gradac - 60 -
Loka 24 100 10
Metlika - 30 1
Sinji Vrh 26 80 17
Suhor - 52 1
Smuk 28 82 13
Vinica 8 92 14

SKUPAJ
ZDL BELA KR. 130 752 82 2

SKUPAJ VI. LGO 2550 3397 795 21
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Špelin cvetlični kotiček Martina pestra kuhinja Kozmetični kotiček

V prejšnji številki smo začeli pisati 
o pomladanskem cvetju. Danes ga 
bomo podrobneje obdelali. Naj ga na 
začetku nekaj naštejem: petunije, 
tegetes, coleus, vodenke, lobelie, 
salvije, ageratum, cinerarije, celosie, 
verbene, več vrst nageljčkov in 
pelargonij. Vse (razen pelargonij in 
nekaj vrst nageljčkov) so enoletnice. 
To pomeni, da so enoletnice vse tiste 
rastline, ki jih vsajamo in vzgojimo, 
da zacvetijo. Po cvetenju te rože 
odmrejo. Nageljčke in pelargonije pa 
lahko z malo truda obdržimo kar 
nekaj let. Drugo leto so rasti 
najlepše. Če želimo, da bi bile lepe in 
da bi nam dobro uspevale, si 
pomagamo s praktičnimi nasveti.

Če nam enoletnice prehitro 
zacvetijo in so s tem premalo močne 
v koreninah in listih, jim prve cvetove 
potrgamo. Tako gre vsa hrana v 
korenine in liste. S tem so rastline 
odpornejše in lepše. Prav tako lahko 
oblikujemo rast. Če rastline preveč 
bujno rastejo v višino in premalo v 
širino, jim odščipnemo vrh.

Za zalivanje tega cvetja si lahko 
naredimo preprost, a vendar 
učinkovit pripravek, ki ima tudi 
veliko prednost, naraven je. 

NAVODILO ZA PRIPRAVO:
V 101 vode namočimo za tri dni:
- nekaj vejic kopriv (6-8)
-10 zdrobljenih jajčnih lupin 
3 cele cigarete
1/2 kg kurjih odpadkov (če jih imate 

seveda možnost dobiti).
Po treh dneh precedimo in 

zalijemo, po možnosti z razpršilcem, 
ker je pripravek dober za rast, 
gnojenje in učinkuje proti 
škodljivcem.

NAGRADNO VPRAŠANJE: 
Naštej vsaj dve vrsti pelargonij!

Lep cvetlični pozdrav !
Vaša Špela

V tem kotičku nas bo v 
kuharske skrivnostne vode 

popeljala izkušena 
mojstrica te obrti MARTA 
LOVŠIN. Za danes nam je 
pripravila VANILIJEVE 

ZMRZLINE ("parfeite"), ki 
so priljubljen posladek 

poznavalcev dobre kuhinje.

VANILIJEVA ZMRZLINA

Potrebujemo:

-4 jajca
-12 dkg kristalnega sladkorja 
-1/4 vanilij evega stroka 
-12 dkg sladkorja v prahu 
-1/21 sladke smetane 
-1 žličko višnjevega žganja 
-1 žličko maraskina 
- 5 dkg v alkoholu konzerviranih 

češenj

Priprava:

Rumenjake damo v kotliček, 
jim pridamo kristalni saladkor 
in penasto vmešamo. Iz 
beljakov stepemo sneg, vanj 
postopoma vtepamo sladkor v 
prahu. Smetano stepamo, 
med mešanjem dodamo 
višnjevo žganje, maraskino, 
grobo zarezane višnje in nekaj 
narezanega vanilijevega 
stroka. Dodamo še gost sneg, 
narahlo premešamo, nato 
dodamo stepeno sladko 
smetano in ponovno rahlo 
zmešamo. Maso damo v 
pravokotni model iz bele 
pločevine. Sega naj 4 cm 
visoko. Model postavimo v 
skrinjo za globoko 
zmrzovanje, lahko tudi v 
zmrzovalnik hladilnika za 6-8 
ur.
Zmrzlino poljubno režemo 

in dekoriramo s stepeno 
smetano in sadjem. S koščkom 
vanilijeve zmrzline v ohlajeni 
kavici bodo bližnji vroči 
poletni dnevi prijetno sveži.

Obilo kuharske sreče vam želi 
vaša MARTA.

Biti urejen in negovan ni privilegij 
lepih ali zablode nečimrnih, je le 
zahteva sodobnega časa in dolžnost 
do samega sebe.

Kako se negovati?
To vprašanje je staro verjetno že 

kar nekaj tisoč let, pa vendar se 
pojavlja spet in spet. Prvi korak je že 
narejen. Odločili ste se, da storite 
nekaj zase. To pa ne pomeni, da 
odhitite v prvo trgovino in si kupite 
najdražjo kremo. Kaj rado se zgodi, 
da vam doma ta ista krema "vleče 
kožo".

Vaš prvi korak naj bo ugotoviti tip 
kože. To lahko ugotovite z 
naslednjim testom:

S čistilnim mlekom si temeljito 
očistite obraz, nanj nanesite še tonik, 
nakar pustite kožo počivati 30 min. 
Po tem času položite na kožo čela, 
lica, ob nosu in bradi liste tankega, 
finega, absorbirnega papirja. Po 
nekaj trenutkih papir pazljivo 
dvignemo in ugotovimo:

- če je na papirju obstojen mastem 
madež, pomeni, da je ta del kože 
MASTEN,

- če je madež neobstojen, počasi 
izginja, nam to pove, da je koža na 
tem mestu hidratantna in se le počasi 
znoji,

- če na papirju madeža ni, je koža 
suha.

V naslednjem kozmetičnem 
kotičku vam bom podrobneje opisala 
nego posameznega tipa kože. Ker se 
bliža čas dopustov in odhoda na 
morje, boste v naslednji številki lahko 
prebrali nekaj o odpravi celulita, o 
odvečnih kilogramih in nekaj več o 
zdravem sončenju. Sedaj pa kar 
kritično pred ogledalo. Veliko 
uspeha pri negi vam želi

vaša kozmetičarka 
MATEJA ZOBEC, dipl.oec
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Študentski servis zopet 
odpira vrata na stežaj

Tako kot že nekaj let nazaj 
bo tudi letošnje poletje 
živahno na Kolodvorski 1 v 
Ribnici (tel. 861-765). V tej 
zgradbi se namreč v prvem 
nadstropju nahaja
ŠTUDENTSKI SERVIS, 
samostojna ^ekspozitura 
ljubljanskega Študentskega 
servisa. Od lanskega leta 

okriva potrebe ribniške in 
očevske občine.
Osnovna naloga

Študentskega servisa le 
poiskati primerno delo 
študentom in dijakom med 
počitnicami, po potrebi pa 
tudi med letom. Ker bo 
letošnje poletje sezonsko 
počitniško delo še toliko bolj 
aktualno kot prejšnja (vsi 
vemo, zakaj), VABIM K 
SODELOVANJU poleg vseh 
firm, s katerimi smo doslej že 
sodelovali, tudi novonastala 
zasebna podjetja in obrtnike. 
Ker vam nudimo ugodne 
pogoje poslovanja
(neobdavčeno delo, 10% 
provizija ...), vabim vse 
zainteresirane, naj se 
pozanimajo o podrobnejših 
informacijah na zgoraj 
navedeni naslov.

Vse ŠTUDENTE IN 
DIJAKE, ki še niso člani 
Študentskega servisa, pa 
obveščam, da potrebujejo za 
vpis:

- 2 sliki (kot za osebno 
izkaznico)

- index ali potrdilo o vpisu v 
tekočem šolskem letu

- osebno izkaznico
- 1,00 din (polog za hranilno 

knjižico)

Uradne ure Študentskega 
servisa so:
V PONEDELJEK 
od 10.00 do 12.00 ure
V SREDO
od 13.30 do 15.30 ure
V PETEK
od 14.00 do 16.00 ure

Darja H.D.

Kritike in predlogi 
obrtnikov

Na zadnji skupščini Obrtne 
zbornice Ribnica so 
obravnavali tudi odnos 
ribniških oblasti do obrti in 
drugih področij, povezanih z 
njo. Ugotovili so, da tudi nova 
občinska oblast premalo stori 
za boljši položaj zasebne 
dejavnosti. Doslej je bilo 
premalo posluha za ureditev 
industrijskih con, lokale v 
občinski oblasti pa se prodaja 
zunanjim partnerjem po 
majhni ceni in ti obnovljene 
zelo drago prodajajo. Obrtniki 
so zaradi tega početja precej 
izgubili z lansko zaporo 
Šeškove ulice zaradi obnove 
Johanove hiše. Še vedno traja 
socialistični avtomatizenij 
zaradi katerega obrtniki 
avtomatsko plačujejo najvišjo 
oskrbnino za svoje otroke v 
vrtcu, prav tako pa obrtniki 
avtomatično plačujejo 
posebej odvoz odpadkov od 
svoje delavnice, čeprav 
komunala ne odpelje nite ene 
posode v enem letu.
Obrtniki so na skupščini 

podali nekaj konkretnih 
predlogov:

- pregleda naj se vse 
občinsko premoženje, zemljo 
in lokale ter ponudi občanom 
za produktivne namene,

- podjetja v družbeni lasti ter 
občina naj pomagajo 
zaposlenim in tennološKim 
višJkom v zasebno dejavnost, 
tako finančno icot s 
svetovanjem,

- oblikuje naj se sklad za 
financiranje obrtništva, v 
katerem bi se sredstva 
najhitreje oplemenitila.
Da bi te pobude zaživele, bi 

morali po mnenju Obrtne 
zbornice nekateri na občini 
obračunati z miselnostjo, da 
imajo obrtniki že tako aii tako 
preveč denarja, zato zanje ni 
mesta v planih in proračunu. 
Na skupščini so zahtevali 
večje upoštevanje Obrtne 
zbornice pri pomembnih 
razvojnih odločitvah, zato so 
gornje ugotovitve namenjene 
predvsem poslancem v 
občinski skupščini.

Sušenje cvetnih 
poganjkov pri češnjah in 

višnjah 
(Monilia

laxa-Saloretinia Iaxa)

Letošje spomladansko 
deževje v času cvetenja sadja 
je stopnjevalo vsakoletni 
pojav monilije na češnjah. 
Okužba se je s trosi prenesla iz 
suhih mumificiranih plodov, 
ki so ostali na drevesu preko 
zime, ali pa iz lani okuženih 
vejic na cvetove češenj. Preko 
cveta je glivica širila toksine v 
poganjek zaradi dežja pa se je 
vse spiralo na nižje veje. 
Tipična okužena češnja ima 
posušene vejice in izgleda, kot 
bi jo po spodnjem delu 
poškropili s herbicidom. 
Listje se suši, in če pozorno 
pogledamo, opazimo na 
vejicah smoljenje. Zgornji del 
češenj, posebej tam, kjer ni 
cvetov, se normalno razvija.
Preprečevanje bolezni
Če je le možno, iz drevesa in 

njegove bližine odstranimo vir 
okužbe (mumije, veje). 
Okužene veje porežemo in 
sežgemo. Mumije, ki težko 
odpadajo iz drevesa ali 
ostanejo nekje pod drevesom, 
poberemo in sežgemo ali 
zakopljemo. Če tega ne 
naredimo, bo naslednjo 
pomlad veter spet prenašal 
trose na cvetove. Drevesa, na 
katerih se je monilija letos 
pojavila, bodo z veliko 
verjetnostjo okužena tudi 
naslednje leto. Širjenje 
bolezni bomo dokaj uspešno 
preprečili s škropljenjem 
drevesa pred cvetenjem. 
Najlepše rezultate so dosegli s 
preparati: Benlate 0,1%, 
Enovit M 0,1%, Baycar 0,05 - 
0,1%. Bolezen prenašajo z 
vbodi rilčkov v plod tudi 
nekatere žuželke, zato 
predlagam, da ob močni 
okužbi drevo poškropite že 
sedaj, seveda pa morate 
upoštevati korenco (3-4 
tedne).

Ana Ogorelec, dipl.ing.agr.
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NOVICE POSLOVNA STRAN 1
NAŠLOV:NOVE NOVICE,KOLODVORSKA 1,61310 RIBNICA, TEL.: 861-765 OD 8.00 -11.00, OSTALO 861 - 704 

TA DEL ČASOPISA JE NAMENJEN VSEM PROIZVAJALCEM,TRGOVINAM,STORITVENIM DEJAVNOSTIM IN DRUGIM,KI 
ŽELIJO REDNO ALI OBČASNO SEZNANJATI SVOJE PO TROŠNIKE IN ODJEMALCE S SVOJO PONUDBO.NAROČILA ZA 

POSLOVNE OGI ASE SPREJEMAMO VSAK TOREK IN ČKITCTEK OD 12.00 - 17.URE IN VSAKO SOBO TO OD 9.-13.URE. 
OBJAVO POSLOVNIH OGLASOV ZARAČUNAMO PO VELJAVNEM CENIKU.

TONE PRUS 
fotografija in 

snemanje
Obveščamo vse stranke in ljubitelje fotografije, da se 

selimo v
NOVE PROSTORE NA GORENJSKO C. 6 

(nasproti občine)
Otvoritev lokala bo v ponedeljek,

1. julija, ob 17.uri
POZOR ! Prvih 10 obiskovalcev slikamo 

ZASTONJ !

PRODAJALNA MESA in TRGOVINA Z 
MEŠANIM BLAGOM

AMBROŽIČ
Sušje 27,tel. 862-106

pestra ponudba domačega, dnevno 
svežega mesa

- na željo kupcev dostava na dom
-

sufifn'prf

NOVO V RIBNICI!

žensko - moški frizerski salon
Ob Bistrici 4

V sodobno opremljenem salonu 
" za mlade vseh starosti" 

se boste počutili še prijetneje, če se naročite 
osebno ali po tel. 860 - 291

GORAZD SVETE

Frankopanska 8 
61330 Kočevje 

'j 4 Tel.: 061/852-109 
Tel. doma: 860-285

° fotografiranje 
° razvijanje filmov in izdelava fotografij 
0 prodaja filmo "prodaja filmov,albumov 
■ video snemanje

HITRO IN KVALITETNO

S tem oglasom 10 % POPUST pri 
fotografiranju za dokumente !

PRODAJA /A 
POPRAVILO 
RIBIŠKE OPREME 
IN PRIBORA 
Alojz Vrh 
Omerzova 24 
61330 Kočevje

RIBIČI, POZOR!
Če potrebujete pribor ali opremo za ribolov,se oglasite 

v Dolgi vasi
vsak torek,četrtek od 16h - 19h 

v soboto od 8h - 12h
DOBER PRIJEM !

GOSTILNA

" lobanjca"
Hrovača 30, tel.: 861 - 456

Poleg pestre domače kuhinje vam nudimo 
tudi PIZZO.

DOBERTEK!

ZELO UGODNA PONUDBA:
0 gorska kolesa samo 6.990,00 din 
° športni copati (platneni, usnjeni)
° vse za tenis
0 vse za rolkanje (rolke, ščitniki, copati)

odprto od 9. do 13. in 16.-19. ure, sob. 9.-13. ure
KOČEVJE - Ljubljanska 9a , telefon: 061/851-983



NOVE

NOVICE SPORT

V Štalcerjih 
novo

X\; ■

balinališče
Prizadevni krajani Štalcerjev 

so v borih štirinajstih dneh s 
štirimi uradniškimi akcijami za 
gasilskim domom zgradili 
balinališče, ki so ga prvič uradno 
preizkusili na tradicionalnem 
mnogoboju štirih krajevnih 
skupnosti: Oslinice, Fare, Drage 
in Kočevske Reke. Organizacijo 
mnogoboja vsako leto prevzame 
druga ekipa, tokrat pa je prišla 
na vrsto KŠD Kočevska Reka. 
Predsednik društva Drago 
Vereš nam je povedal, da je lani 
tekmovanje v nogometu, 
namiznem tenisu, streljanju, 
vlečenju vrvi, balinanju in šahu 
organizirala Draga, naslednje 
leto pa bo na vrsti Fara. Lani 
občinskega tekmovanja, na 
katerega bi se uvrstila 
zmagovalna ekipa, ni bilo, 
vprašljivo pa je tudi letošnje. 
Prijetno vzdušje s Štalcerjih je 
motilo le muhasto vreme. Preko 
200 udeležencev mnogoboja je 
občasno vedrilo v bližnjem 
gasilskem domu, kjer je bilo 
poskrbljeno tudi za žejne.

Zaradi množice športnih in 
kulturnih prireditev pride za 
obešanje plakatov prav vsaka 
prosta šipa, ograja, drevo in ne 
nazadnje tudi oglasna tabla. Saj 
ne da bi se vsiljevali, vendar vam 
vsem, ki nameravate karkoli 
organizirati, in to veste vsaj 10 
dni prej, toplo priporočamo, da 
nam svoje namere sporočite na 
naš naslov (na naslov 
uredništva). Marsikdaj se 
namreč zgodi, da za prireditev 
zvemo šele, ko že zaključimo 
redakcijo in pišemo o dogodkih, 
ki so se že zgodili, namesto da bi 
jih napovedovali.

Z lepotami in skrivnostmi belega 
športa vas v teniškem kotičku 
seznanja FRANCI GORJUP, 
serviser teniških loparjev in lastnik 
športne trgovine Sport Mist.
Glava je doživela naj večjo 

spremembo. Po velikosti ločimo:

- normalna ali klasična, "fullsize",
- srednje velika glava, do 35 % večja 

kot normalna, "midsize",
- velika glava ali jumbo, nad 35%, 

"oversize".
S povečano glavo se poveča tudi 

"svet spot", kar začetnikom in 
rekreativcem omogoča lažje igranje.
Tudi večina tekmovalcev - 

profesionalcev je posegla po teh 
modelih, tako da se sedaj praktično 
uporabljajo samo loparji s povečano 
glavo.

Loparji se med seboj razlikujejo 
tudi po teži (vključno z mrežo). 

Ločimo jih po oznakah:
- SL "super - light" do 330 g
- L "light" 340 do 350 g
- LM "light - medium"

350 do 368 g
- M "medium" 369 do 385 g
- T "top" nad 395 g 
Največ se uporabljajo loparji z

oznakami L in LM, manj M in T. 
Ženske zelo pogosto uporabljajo 
loparje z oznako SL. Vse to pa je 
odvisno od telesne moči 
posameznika, predvsem pa od 
njegovega občutka.
Dolžina loparja je lahko tudi 

različna. Normalna dolžina je 68 cm. 
Za otroke, mlajše od 8 let, običanjo 
priporočajo skrajšan lopar, med 40 
in 53 cm dolžine. Starejši otroci, 
glede na fizično razvitost, lahko 
igrajo že z normalnimi loparji. Teža 
loparja je lahko SL, L in LM. Za 
samo velikost glave jim priporočamo 
loparje z oznako "MIDSIZE".

Turnirji in divja liga v malem nogometu
Sezona za vse bolj priljubljeni mali nogomet je na 

vrhuncu. V soboto so v Štalcerjih organizirali odprt 
turnir, a so nekatera moštva odpovedala sodelovanje, 
ker so jih razredčile vojaške vaje ali pa imajo še svoja 
ligaška tekmovanja. Naslednji večji odprt turnir v 
malem nogometu se obeta v Dolenji vasi, kjer so pred 
nedavnim kljub slabemu vremenu spravili pod streho 
tekmovanje v prostih metih. ŠD Lončar vabi na turnir 
22. in 23. junija ekipe tudi z bogatimi denarnimi in 
praktičnimi nagradami. Naročili so tudi lepo vreme, 
tako da bo njihovo večnamensko igrišče za gasilskim 
domom dobro izkoriščeno in obiskano.

V nedeljo, 23.junija, se končuje tudi ribniška občinska 
divja liga v malem nogometu. Obširnejšo reportažo o tej 
ligi bomo objavili v naslednji številki NOVIH NOVIC, 
tokrat pa le lestvica tri kola pred koncem lige:

LESTVICA PO 10. KOLU

1. TANGO 9 9 0 0 54:10 + 44 18
2. SODRAŽICA I. 9 7 11 51:22 + 29 15
3. STOCK 9 6 12 47:22 + 25 16
4. MALIBU 8 6 11 24:17 + 7 13
5. TUBORG 9 6 0 3 42:21 + 21 12
6. DIVJI JEZDEC 9 5 13 34:25 + 9 11
7. S.Z. RIKO 8 4 13 21:17 + 4 9
8. KOT 8 4 0 5 21:31 -10 8
9. KALIMERO 9 2 16 15:35 -20 5
10. SODRAŽICA 9 2 16 23:45 -22 5
11. PRISTAVA 10 1 1 8 25:54 -29 3
12. LIRA 9 10 8 13:38 -25 2
13. VETERANI 9 10 8 15:48 -33 2

17



NOVICE ZA RAZVEDRILO
NAGRADNA KRIŽANKA št 3 )

Rešitve nagradne križanke pošljite na uredništvo NOVIH NOVIC, Kolodvorska 1, Ribnica. Nagrajence bomo objavili 
v 7. številki. Nagrade prispeva RIBA.
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Izžrebani reševalci 
nagradne križanke 

"NOVE NOVICE" št. 1
• brezplačna celoletna naročnina na 

NOVE NOVICE:

MARIJA KOS, ZAPOTNIK 28/b, 
Ribnica

• brezplačni polletni naročnini na NOVE 
NOVICE:

MATEJA FRANC, TESARSKA 31/C, 
Kočevje,
JOŽE POJE, LIVOLD 29/b, Kočevje.

• brezplačne četrtletne naročnine na 
NOVE NOVICE:

KOŠMERL MARICA, HRIB 16,
Loški Potok,
OKORN ŽIGA, OPEKARSKA 9, 
Kočevje,
JULIJA VALENTINČIČ, BREG 30, 
Stara Cerkev.

NAGRAJENCEM ŽELIMO PRIJETNO BRANJE !

NOVE NOVICE 
iz ribniško - 

kočevskega konca
Uredništvo: Kolodvorska 1, 

61310 Ribnica

Naročilnica
Naročam štirinajstdnevnik NOVE NOVICE. 

Prosim, da mi štirinajstdnevnik NOVE NOVICE 
pošiljate na naslov:

Priimek in ime:

Naslov/kraj in poštna številka:

podpis:
Cena posamezne številke je 15 din 
Letna naročnina 360 din, polletna 180 din
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Rožna c. 39, Kočevje, tel.: 853 - 331 int.61,62

* sprejemamo naročila za poročne 
večere do 180 oseb (cene s popustom)

* omogočamo vse vrste prireditev 
(koncerte, maturanske plese, 
družabne večere)

* pripravljamo in dostavljamo tople 
malice do 20 km po nizkih cenah 
(možnost prehrane)

* peremo ter likamo vse vrste perila ter 
delovnih oblek (večje količine tudi 
dostavljamo)

* vršimo usluge čiščenja pisarniških in 
drugih prostorov

Pokličete nas lahko tudi na telefon
852-259

SE PRIPOROČAMO !

Varvarska 8, Ribnica

* Oskrbovanje gostincev in trgovcev z živili in 
neživili ter vsemi vrstami pijač, hitra dostava, 
zanesljiva poslovnost...

* Cenjene kupce vabimo na obisk naših 
maloprodajnih trgovin "BREG", na Bregu pri 
Ribnici in pri "JORASU" v Ribnici. Trgovini 
sta odprti vsak dan non-stop od 7.00 do 19.00 
ure, v soboto pa od 7.00 do 14.00 ure. Kupcem 
nudimo dostopne cene za vse blago, najnižje 
cene pijač, ne glede na količino nabavljenega 
blaga. Presenečenje za nakup nad 1.000 din.

* Betonski strešnik tip KLASIK, proizvajalca 
BRAMAC, Novo mesto v rdeči, črni in rjavi 
barvi.

Pokličete lahko na tel. št. 861-980,861-981 
trgovina Breg 861-379 

trgovina PRI JORASU 861-530 
skladišče pijač 861-371 

skladišče živil in neživil 860-150

Luisa Adamiča 10, 
Ribnica 
Tel.: 862 - 067

* bogata izbira domačih in uvoženih 
KERAMIČNIH PLOŠČIC

* k\’alitetno stavbno pohištvo (okna, vrata) 
proizvajalcev INLES, KLILOGATEC, 
LESNA, BLED

* ponudba drugega gradbenega materiala po 
naročilu

* odkupujemo žagan les in trame
KRATKI DOBAVNI ROKI- 

NAJUGODNEJŠE CENE

d.o.o.

tel.-telel'ax: 
(061) 863-493 

d.o.o. Jurjeviča Sla. 
61310 Ribnica 

Slovenija
Agencija Ljubljana, Gerbičeva 51

žlebovi (kleparski gradbeni elementi) 
trgovina z barvnimi kovinami: baker, aluminij, 
medenina, nerjavni materiali 
pločevina, profili, vijaki ... 
z računalniško vodeno koordinatno mizo

Servisiranje v garancijskem roku za

RENAULT
vozila

* kleparska popravila
* kemično čiščenje sedežnih prevlek in 

oblog
* avtozaščita
* avtovleka
* prodaja rezervnih delov in dodatne 

opreme za vozila RENAULT in 
HYUNDAI

* prodaja 
vozil
RENAULT



NARODNA IN UNIVERZITETNA KNJIŽNICA

m
Mercator

TRGOPROMET
I Trgovinsko podjetje 

Kočevje,Ljubljanska 18,d.d. 
tel.:851 -136 ,Telefax: 851 -135 
Cenjene potrošnike obveščamo, da imamo ob 
nedeljah, in sicer od 8.00 do 11.00 ure, odprti 
naslednji trgovini:

0 SP PREHRANA, TZO 4 /nasproti cerkve/
0 SP TRATA, Cesta na Trato 13 

Novega ugodnega presenečenja pa boste deležni, 
če boste v naslednjih mesecih med 10. in 20. v 
mesecu nakupovali v naših trgovinah:

° TEKSTIL, TZO 1,
° TKANINA, TZO 49,
0 MANUFAKTURA, TZO 55,
0 GALANTERIJA, Ljubljanska c. 1; 

saj vam bomo za vsak nakup nad 200,00 din 
priznali 10% POPUSTA!
Še vedno vam v vseh živilskih trgovinah nudimo 
6% POPUST pri nakupu nad 101 pijač - lahko 
raznovrstnih!
Člani Stanovanjske zadruge Kočevje, POZOR! 
Priznavamo vam 5% POPUST pri nakupu blaga v 
GRADBENEM MATERIALU, ŽELEZNINI, 
MAVRICI, DEKORJU IN TEHNIKI.
DOBRE STVARI SE PRI MERCATORJU DOBI!

II 470 4531991
RTV 5

audio‘Uided 62322,4

d. o. o.

COBISS s

Vam nudi hitro (2-3 dni) in konkurenčno 
(že od 15.800 din) kvalitetne satelitske 

antene znamke

MASPRO 90 
TRISTAR 2. 
UNIDEN 7 
VORTEC

S -60 kanalov stereo 
500 - 90 
007 - 999 

-48

POZOR!

'ITaeno anteno lahko prikljoHte ve« TV '
V. ::v :.!V ^ ................. .

Možnost obročnega odplačevanja!

Ker življenje potrebuje varnost

zavarovalnica triglav
poslovna enota Novo mesto

Največja slovenska zavarovalnica Triglav, d.d., s svojo razvito terensko mrežo deluje na 
celotnem območju Slovenije in v velikem delu Hrvaške - s svojim ugledom in visokim 

nivojem zavarovalnih storitev se vključuje v sistem razvite E V R O P E, ki teži k
enotnosti.

- optimalno sklepanje zavarovanj
- hitro reševanje primerov zavarovancev 

- izvajanje in financiranje preventivne dejavnosti
- nalaganje prostih finančnih sredstev in strokovno svetovanje

V poslovni enoti Novo mesto, Na predstavništvu v Kočevju,
Zagrebška 2 (bivši hotel Kandija) Ljubljanska 5/1
tel.: 068/25-696,25-167 tel.: 061 / 851 - 093


